
Ønsker og opmærksomhedspunkter for ny Velfærdsalliance aftale med DBU 2021 
 

Ønsker til aktiviteter i evt. ny velfærdsallianceaftale 

Breddedelen:  

Børnehavebørn:  

 

- Oprettelse og fastholdelse af Bold og Bevægelses-hold i klubberne (i dem der vil).  
Herunder et stort behov for at understøtte fodboldklubberne i fastholdelse af frivillige til holdene fx igennem 
inspirationskurser på tværs af fodboldklubberne.  
Der skal være et solidt fundament i klubberne til at kunne fastholde bold og bevægelsesholdene, for ellers giver det 
ikke mening at oprette bold og bevægelse, når der er udfordringer med at fastholde det i foreningerne.   

 

- Understøttelse af Åben Dagtilbud partnerskaber i fodboldklubberne, hvis flere fodboldklubber ønsker at være ude i 
børnehaverne. I den forbindelse kan SBI lave forløb og have flyers med samt frivillig(e) fra de lokale klub med i de 
forskellige børnehaver.  
 
Kan DBU også understøtte denne proces og være dem, der er ude for klubberne og lave forløb sammen med 
frivillige fra den lokale fodboldklub?  
 

- Markedsføring af klubbernes tilbud til børnehaverne: Kan DBU understøtte klubberne med at hjælpe med udvikling 
af markedsføringsmateriale? Evt. kan DBU hjælpe med udstyrstasker med fx bolde til dagtilbuddene, samt 
diplomer, medaljer eller andet merchandise, som kan udleveres til børnene efter forløb i dagtilbud? Det har en 
betydning at børnene får noget med hjem, som minder dem om oplevelsen. 

 

Skolebørn: 

 

- Understøttelse af Åben Skole partnerskaber i fodboldklubberne, hvis flere fodboldklubber ønsker at være ude på 
skolerne. SBI eller DBU ude og lave forløb sammen med frivillige fra den lokale klub? 

 

- Markedsføringsmateriale af klubbernes tilbud til skolerne.  
 

- DIF get2sport-camp, hvor også landsholdsspillere kan komme på besøg. Fx to gange om året kan en kendt spiller 
deltage i et get2sport-event i flere klubber – er det muligt? 

 

- Pigefodboldcamp for alle fodboldklubber med pigehold, som DBU kan stå for at afvikle i samarbejde med 
klubberne.  
 

- Pigeraketten: alle klubber med pigehold tilbydes pigeraketten.  
 

- Markedsføring af pigefodbolden i kommunen – en fed film med nogle store lokale profiler bl.a. fra STE.  
 

- Markedsføring af fodbolden generelt i kommunen.  

 

 



Voksne:  

 

- Fodboldfitness og motionsfitness: Der er brug for hjælp til fastholdelse af eksisterende hold og evt. oprettelse af 
nogle flere hold i klubberne.  
Som tidligere nævnt under Bold og Bevægelse, så kunne man her også tænke i kurser på tværs af fodboldklubberne 
eller andet, der kan fastholdelse de frivillige trænere på holdene.  
 

 

Fodboldklubbernes udvikling: 

  

- Klubudviklingsforløb – Generelt er klubberne rigtig glade for forløbene. Dog ønsker klubberne at det bliver mere 
praksisnært og ikke så overordnet – at der fx er en drejebog for frivilligrekruttering (hvem, hvad og hvilke opgaver). 
Det er rigtig godt, når klubberne får udleveret nogle konkrete og håndgribelige værktøjer, som de kan igangsætte 
med det samme.  

Klubudviklingsforløbene skal kunne være der efter behov. Så vi ønsker en mere fleksibel ramme for 

klubudviklingsforløbene, hvis det er muligt.   

 

- En-to trænerkurser på C1, C2 og B1-niveau og gerne med fokus på bredde. Her skal get2sport-fodboldklubberne 
inviteres med.  
 

 

Elitedelen: 

- U21 landskampe og venskabskampe (måske også yngre landshold) 

- U-landskampe med fokus på de ældste U-landshold.  

- Kvindefodbold (landshold, U21) 

- Det ville også være godt med unionstræninger – talenttræninger, som klubberne kan komme ned og overvære).  

- Futsal-landskampe  

- Futsal-DM 

- Venskabskampe for A-landsholdet 

- Intensivere dialogen vedr. et potentielt samarbejde vedr. esport. Hensigten er tilknytning af e-fodboldlandsholdet i 
Slagelse.  

 

Opmærksomhedspunkter til fremadrettet samarbejde om at styrke fodbolden i kommunen 

 

 Vi hører fra fodboldklubberne at de ønsker et bedre samspil mellem DBU og DGI fodbold. De oplever det enormt 
forvirrende at organisationen har ekstremt fleksible turneringskrav og at specialforbundet har meget ufleksible 
turneringskrav. Det er meget svært at få kampe og turneringer til at fungere, når spillere skal transportere sig langt 
fx Roskilde for at spille en kamp. DGI har lavet turneringsrækker, hvor det er nemmere at spille kampe lokalt. 
Fodboldklubberne ønsker en eller anden fordeling, for nogle klubber spiller i den ene type turneringer og andre 
klubber i den anden, og dermed er det generelt svært at få kampe og turneringer til at fungere i børnefodbolden. 

 

Hvad er status på samspillet mellem DGI og DBU? 

 



 Kan DBU i samarbejde med kommunen, på enten formandslounge eller som et grundlæggende princip for 
Velfærdsallianceaftalen, have fokus på at forbedre kulturen blandt fodboldklubberne i forhold til holdstruktur og 
etableringen af nye hold?  
Vi hører fra flere fodboldklubber, særligt inden for pigefodbold og seniorområdet, at det er en udfordring, når der 
bliver oprettet nye fodboldklubber og hold i foreninger, hvor der ikke eksisterer fodbold. I stedet kunne spillere 
spille på eksisterende hold. Der er i forvejen ikke spillere nok især på pigesiden og blandt seniorer. Der er brug for 
at fodboldklubberne og foreninger er bedre til at bruge/samarbejde med hinanden.  
Måske DBU arbejder med nogle anbefalinger inden for dette, som vi kan fokusere på fremadrettet? 
 

 Flere fodboldklubber fortæller at de mangler DBUs vision for pigefodbolden. Har I en vision på området, som vi kan 
præsentere klubberne fx på et pigenetværksmøde? 
 

 I Svendborg har man god erfaring med at lønne to-fire instruktører, der træner alle børnehold på tværs af en 
håndfuld gymnastikforeninger. Måske vi skal prøve en sådan model sammen, særligt i de mindre byer, for at styrke 
børnefodbolden, når der netop er en stor mangel på frivillige. Det er en idé vi har, som vi kan tale om. 

 

 

 


